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Készült: a Györ-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlésének
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Jelen vannak: Koloszár István, Pilsits Mária, Takács Jánosné, Payrits Marianna.

Jelen vannak mé az ülésen: dr. Malomsoki Istvánjegyző, Szanyiné dr. Vitinger Mónika, az
Önkormányzati, Jogi és Gazdasági Iroda vezetője, Kovács Júlia, az Önkonnányzati, Jogi és
Gazdasági Iroda munkatársa.

Koloszár István a köz űlés elnöke

Köszöntötte a közgyűlés megjelent tagjait és a hivatal képviselőit.
Megállapította, hogy a közgyűlés határozatképes, mivel 4 fő képviselő jelen van.
Távolmaradásátjelezte Egresits Andrea és Tolnai Józsefképviselö. Martinschich Balázs 2022.
szeptember 8. nappal lemondott a mandátumáról, ezért jelenleg 6 képviselö van. A Győr-
Moson-Sopron Megyei Területi Választási Bizottság határozatában megállapította a mandátum
kiosztását, de ez a határozat még nemjogerős.
Az egyszerű szótöbbségi szavazáshoz 3 szavazat, a minősített szótöbbséghez 4 szavazat
szükséges.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Pilsits Manát, a közgyűlés tagjátjavasolta.

A testület egyhangúlag elfogadta, hogy Pilsits Mária, a közgyűlés tagja legyen a
jegyzőkönyv hitelesítő.

Koloszár Ish^án a köz űlés elnöke

A képviselők a napirendi javaslatot tartalmazó meghívót megkapták.
Megkérdezte, van-e valakinek napirendet módosítójavaslata.

Napirendet módosító javaslat nem hangzott el.

Koloszár István a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a napirendi javaslatot.

A testület 4 igen, egyhangú szavazattal az alábbi napirendet fogadta el:

1. Támogatási kérelmek elbírálása.
Előadó: Koloszár István, elnök

2. Időközi beszámoló a két ülés között megvalósított programokról.
Előadó: Koloszár István, a közgyűlés elnöke

3. Egyebek.



NAPIREND TÁRGYALÁSA

1. na irendi ont
Támo atási kérelmek elbírálása.

EIőadó: Koloszár Ish^án, a közgyűlés elnöke

Koloszár István a köz űlés elnöke

Ismertette a támogatási kérelmet:
A Vidám Grádistyei Horvátok Kulturális Egyesület 2022. 12. 10-én és 11-én elutazik Zágrábba,
ahol az Adventi Vásáron lép fel. A csoport szállását és az étkezést is maguknak kell biztosítani.
Az utazás teljes költsége 577. 000 Ft, az igényelt támogatás útiköltségre 150. 000 Ft.
A Pénzügyi Bizottság 150. 000 Ft támogatástjavasol, társfinanszírozással.

A képviselők egyetértettek ajavaslattal.

Koloszár Ishrán a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a Vidám Grádistyei Horvátok Kulturális Egyesület 150 E Ft-tal történő
támogatását, társfínanszírozással a 2022. 12. 10. -ll-i Zágrábi Adventi Vásáron fellépés
szervezési költségének fínanszírozására.

A közgyűlés 4 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

31/2022. X.12. HNH
A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése vállalja,
hogy - társfínanszírozásban - 150. 000, - Ft-ot biztosít a Vidám Grádistyei Horvátok
Kulturális Egyesületnek a horvát identitás erősítése, az anyaországgal való
kapcsolattartás és a horvát kultúra megismerése és erősítése céljából megrendezésre
kerülő 2022. 12. 10. -ll-i Zágrábi Adventi Vásáron való fellépés szervezési költségének
fedezetére, a megyei horvát nemzetiségi önkormányzat 2022. évi költségvetése terhére.
A program a Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal közösen
kerül megrendezésre.

Határidő: 2022. oktőber 12.
Felelős: Koloszár István, a közgyűlés elnöke

2. na irendi ont

Időközi beszámoló a két ülés között me alósított ro ramokról.
Előadó: Koloszár IstvÁn, a közgyűlés elnöke

Pilsits Mária ké viselő a Pénzü i Bizottsá elnöke

2022. augusztus 27-én rendezték Undon a Kultúra Határok nélkül nevű fesztivált. A fesztivál
rendezését támogattuk 150.000 Ft értékben, a zeneszolgáltatást biztosítottuk.
2022. augusztus 31-én Kimlén tartottunk tájékoztatást a népszámlálásról, melyen részt vett a
kimlei, a mosonmagyaróvári és a bezenyei horyát önkormányzat elnöke.
2022. szeptember 21-én tartották a Gradistyei Egyesület közgyülését Horvátzsidányban,
melyen részt vettünk.
2022. szeptember 24-én Kimlén Horvát Napot rendeztek. A rendezvényt támogattuk 200. 000
Ft-al.



2022. szeptember 26-án Fertőhomokon a népszámlálással kapcsolatos tájékoztatót szerveztünk
a horvát önkormányzat tagjainak.

Takács Jánosné ké viselő

Pandorfban zarándoklaton vett részt a kimlei horvát csoport a mosonmagyaróvári horvát
énekkarral együtt.
2022. augusztus 27-én zajlott a "Kerékkel Körbe Kimlén" rendezvény, kerékpártúrát tartottunk.
2022. szeptember 2-án került sor a felújított Faluház átadására, melyen részt vett a mindegyik
horvát csoport. Az agrárminiszter isjelen volt az rendezvényen.
A Horvát Naponjelent volt a horvát nagykövet.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Koloszár Ish^án a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a beszámolót.

A testület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

32/2022. X.12. HNH
A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Onkormányzat Közgyűlése elfogadja
a "megyei horvát eseményeken történtekről szóló szóbeli előterjesztest, mely horvát
nemzetíségi rendezvény megvalósulásáról és annak megvalósításában a Győr-Moson-
Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Onkormányzat tevékeny hozzájárulásáról számol be.

Határidő: 2022. október 12.
Felelős: Koloszár Ish?án, a közgyűlés elnöke

Koloszár István a köz űlés elnöke

A közgyűlés döntött arról, hogy - társfinanszírozásban 200. 000, - Ft-ot biztosít Kimle Horvát
Nemzetiségi Önkormányzatának a horvát identitás erösítése és a horvát kultúra megismerése és
erősítése céljából megrendezésre kerülő 2022. 09. 24-i Horvát Nap szervezési költségének
fedezetére, a megyei horvát nemzetiségi önkormányzat 2022. évi költségvetése terhére. A
program a Györ-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal közösen került
megrendezésre. Az elszámolás megtörtént.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Koloszár Ish?án a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a beszámolót.

A testület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

33/2022. X.12. HNH
A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése elfogadja
az alábbi beszámolót:

A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat 200. 000, - Ft
támogatást biztosított Kimle Horvát Nemzetiségi Önkormányzatának a horvát identitás
erősítése és a horvát kultúra megismerése és erősítése céljából megrendezésre kerülő
2022.09.24-i Horvát Nap szervezési költségének fedezetére, a megyei horvát nemzetiségi



önkormányzat 2022. évi költségvetése terhére. Az elszámolás a Megyei Önkormányzat
felé megtörtént.

Határidő: 2022. október 12.
Felelős: Koloszár István, a közgyűlés elnöke

Koloszár István a köz űlés elnöke

A közgyűlés döntött arról, hogy - társfinanszírozásban 200.000, - Ft-ot biztosít Bezenye Horvát
Nemzetiségi Önkormányzatának a horvát identitás és a horvát kultúra megismerése és erösítése
céljából megrendezésre kerülö 2022. 10.01-jei Dan Gradisca (Gradistyei Nap) rendezvény
szeryezési költségének fedezetére, a megyei horvát nemzetiségi önkormányzat 2022. évi
költségvetése terhére. A program a Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi
Onkormányzattal közösen került megrendezésre. Az elszámolás megtörtént.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Koloszár István a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a beszámolót.

A testület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

34/2022. X.12. HNH
A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése elfogadja
az alábbi beszámolót:

A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat 200. 000, - Ft
támogatást biztosított Bezenye Horvát Nemzetiségi Önkormányzatának a horvát identitás
és a horvát kultúra megismerése és erősítése céljából megrendezésre kerülő 2022. 10.01-
jei Dan Gradisca (Gradistyei Nap) rendezvény szervezési költségének fedezetére, a megyei
horvát nemzetiségi önkormányzat 2022. évi költségvetése terhére. Az elszámolás a Megyei
Önkormányzat felé megtörtént.

Határidő: 2022. október 12.
Felelős: Koloszár Ish?án, a közgyűlés elnöke

3. na irendi
Esyebek.

ont

Pilsits Mária ké viselő

Három horvát együttesnek isjubileumi évfordulója van idén.
A Kimlei Konokje Táncegyüttes 20 éves.
A Kimlei Enekkar 30 éves.

A Bezenyei Tambura Zenekar 20 éves.

Koloszár Ishrán a köz űlés elnöke

A bezenyei tamburások is egy kis megszakítással, de rendkívül jót alakítottak, nagyon
színvonalas műsort adtak, ők is húszévesek. Beszéltem a nemzetiségi önkormányzat elnökével,
aki azt mondta, hogy a templomban lesz az ünnepségük, és szeretné, ha valaki köszöntene, de
ugye sajnos én nem tudok elmenm, mert nekünk négynapos továbbképzésünk van. A Tolnai



Jóskát fogjuk megkémi, hogy vegyen részt a megyei horvát nemzetiségi önkonnányzat
nevében.

Pilsits Mária ké viselő

Tehát húszéves a Kimlei Konokje Táncegyüttes, 20 éves a Bezenyei Tambura Együttes, és 30
éves a Kimlei Énekkar és nem díjatjavasolok, hanem egy emléklapot az évfordulóra, valamint
egy ajándékkosarat.

Pa rits Marianna ké viselő

50.000 Ft-ért lehet egy normális csomagot összeállítani.

Koloszár István a köz űlés elnöke

A pandémia kivételével minden évben adtunk Gradistyei Horvát Díjat és ahhoz úgy emlékszem,
hogy körülbelül 10.000 Ft-ért állítottunk össze ajándékkosarat.

Pilsits Mária ké viselő
Szerintem sok az 50. 000 Ft ajándékkosárra, nem lehet összecsomagolni, ha túl sok minden van
benne.

Koloszár Ish^án a köz űlés elnöke

Hallottunk a bezenyei évfordulóról, és örültünk, mert ugye ez fontos, és hallottuk, hogy 29 éve
nem volt nekik ilyen rendezvényünk. Nagyonjó ötlet volt a Gradistyei Nap megszervezése, ezt
mi is támogattuk, a zenekart a megyei horvát önkormányzat fizette. Hát nagy meglepetés volt,
hogy nagyonjók a tamburások Bezenyén.
Szerintem 25.000 Ft elég lesz az ajándékkosárra.

Pilsits Mária ké viselő

En is egyetértek a 25. 000 Ft értékkel. Akkor 3 ajándékkosár lesz és az emléklap.
A Bezenyei Tambura Zenekar 20 éves évfordulós ünnepsége 2022. október 22-én lesz, a Kimlei
Konokje Tánccsoport 20 éves évfordulója és a Kimlei Enekkar 30 éves évfordulója pedig 2022.
november 27-én.

Másjavaslat nem hangzott el, a képviselők egyetértettek a 25. 000 Ft/ajándékkosár értékkel.

Koloszár István a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, hogy a megyei horvát nemzetiségi önkormányzat a
Bezenyei Tambura Zenekar 2022. október 22-i 20 éves évfordulós ünnepségére, a Kimlei
Konokje Tánccsoport 2022. november 27-i 20 éves évfordulós ünnepségére, valamint a Kimlei
Énekkar 2022. november 27-i 30 éves évfordulós ünnepségére az együttesek részére 3 db
ajándékkosarat csináltat, 25. 000 Ft/db értékben, valamint emléklapot készített a részükre.

A testület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

35/2022. X.12. HNH
A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése a
Bezenyei Tambura Zenekar 2022. oktőber 22-i 20 éves évfordulós ünnepségére, a Kimlei
Konokje Tánccsoport 2022. november 27-i 20 éves évfordulós ünnepségére, valamint a
Kimlei Énekkar 2022. november 27-i 30 éves évfordulós ünnepségére az együttesek
részére 3 db ajándékkosarat csináltat, 25.000 Ft/db értékben, valamint emléklapot
készített a részükre.



Határidő: 2022. október 22., illetve 2022. november 27.
Felelős: Koloszár Istvw, a közgyűlés elnöke

Pilsits Mária ké viselő

Az országos horvát nap időpontja változott, november 12-e helyett november 5-én lesz
Felsőszentmártonon. Minden régióból buszt az Országos Horvát Önkormányzat biztosít, csak
a létszámot kell egyeztetni majd.

Pa rits Marianna ké viselő

En szeretnék egy bejelentést tenni, és elhoztam a felmondó nyilatkozatomat, és Egresits Andrea
képviselő felmondását is.
Azért gondoltam, hogy megtisztelem a grémiumot a személyemmel, mert szeretném
személyesen is elmondani, én azt gondolom, hogy ez a működés nemjó. Nem véletlen, hogy a
Martinschich Balázs is felállt, nem véletlen, hogy én és az Andrea is, nyilván ő a kisbabázása
miatt.

Igazából leírtam a levélben is. Én azt gondolom, hogy többször kértem, hogy időben legyek
értesítve, mert nem tudok úgy eljönni, hogy előzö héten, ahogy a hivatalos értesítés van, amit
mindig rendben megkapok. Nem ezzel van a gond, csakhogy előző üléseken megegyeztek arról,
hogy mikor lesz a következö ülés, amiröl nem kapunk értesítést. Persze nyilván megkaptam a
labdát, hogy lehet érdeklődni is, hogy mikor lesz a következő ülés. Viszont, amikor fontos,
hogy itt legyek a szavazatommal, hogy meg lehessen tartani az ülést, akkor tudok kapni SMS-
t, hogy jössz-e. Ha nem találkozok a Tolnai úrral a gradistyei ülésen, akkor én nem tudok erről,
illetve egy héttel előtte tudok, amit megint nem tudok már a programokba beilleszteni. Úgyhogy
ezért én azt gondolom, hogy itt nekem úgy tűnik, hogy a vezetőségnek nem érdeke, hogy mind
itt legyünk. Azt is gondolom, hogy a koordinációt, illetve azt, hogy jobban megismerjük
egymást, illetve a helyzetét minden településnek, másképp is lehetne csinálni. Én például most
láttam elöször az Attila utáni belépett képviselöt. Nyilván ennek az az oka, hogy nem tudtam
elmenni az ülésekre, de hogy én azt gondolom, hogy nem csak hivatalos ülések léteznek, ahol
az egész apparátust kell mozgósítanunk, vannak nem hivatalos ülések is. És ehhez nem kell
elmenni se a dalmát tengerpartra, sem Zágrábba, tehát összejöhettünk volna máshol. Én azt
gondolom, hogy ezt másképp is lehetne, nem értünk egyet sok mindenben. Azt éltem meg, hogy
az idősebb generáció frankón leszavazza a kisebbségben lévő fíatalabb generációt, bármit
javaslunk, és nagyon nem gondolom, hogy korrekt volt, hogy a Martinschich Balázs
felajánlásával kapcsolatban egyáltalán nem volt összeülés, nem volt megbeszélés, miközben ő
kérte, hogy legyen. Legalábbis en nem láttam a válaszlevelet, hogy lett volna már egyáltalán
reagálás a vezetöség részéröl. En azt gondolom, hogy így nem lehet együtt dolgozni, vagy
legalábbis én így nem tudok együtt dolgozni, úgyhogy ezért szeretném, ha felmentődnék ez alól
a fünkció alól, mert én ennek nem látom értelmét.

Koloszár Ish?án a köz űlés elnöke

Martinschich Balázzsal kapcsolatosan én egy fél órás vagy egy órás beszélgetést folytattam
vele, ő hívott fel. Elmondta, neki is ilyen problémái voltak. Bár amikor ő Ausztriában dolgozott,
többet volt itt, mint most, amikor Mosonmagyaróváron dolgozik. Mondtam, sajnos nem tudjuk
megváltoztatni úgy, hogy mi szombatra tennénk, vagy elöbbre tennénk az ülést. Non-stop ennyi
éven keresztül mindig így volt, hogy megvoltak a napok a nemzetiségeknek, a cigányoknak, a
németeknek, meg nekünk is, ez a szerdai nap is ekkor alakult ki, ez így működött, hosszú éveken
keresztül.



Pa rits Marianna ké viselő

Megkérdezem, hogy ami eddig így működött, armak így kell-e működnie, és ezen nem lehet-e
változtatni. Szerintem lehet. Nem is ezzel van a gond, hanem az értesítéssel is. Illetve az, hogy
nem kell mindig formális ülést tartani. Nyilván az évi négy kötelezőt kell, de sehol nincs leírva,
nemjöhetünk össze, hogy megbeszéljék a dolgunkat.
Azon kívül, hogy ennyit kellene dokumentálni az állam felé, az összes többi rajtunk áll. Balázs
erre nem is kapott választ. Mert legalábbis, mivel elküldte mindenkinek, én nem láttam a
választ. Csak az, hogyha nem történt rá reagálás. A lemondás ezután történt.

Pilsits Mária ké viselő

Tehát azon az ülésen, amikor kaptam ajelzést töled, akkor azon az ülésen eldöntöttük, hogy
egy hónap múlva lesz a következő ülés. Es a dáftmi az ott volt. Es akkor is hívtuk. Hát
elfogadtuk, ajegyzőkönyvben is benn van. Es a Balázs azt mondja, ö azt ajegyzőkönyvet nem
kapta meg.
Énnekem nem kötelességem, hogy minden képviselőt figyelmeztessek, én azt csak pluszban
csinálom, hogy fölhívom a figyelmeteket,

Pa rits Marianna ké viselő

Egy SMS, az nem kötelesség, ez egy emberi gesztus, ha fontos, hogy ott legyen a másik, de
nem erről beszélek, mert hogy ő írt egy levelet. Beszélnünk kéne arról, ami történt ott, illetve
beszélnünk kéne a népszámlálásról. Erre nem is kapott választ. Utána értesültem én is az ő
felmondásáról, amin nem csodálkozom, mert hogyha ő elküldi mindannyiunknak a levelet,
hogy ö szeretne csatlakozva az én kérésemhez, hogy üljön már össze, és beszéljük meg a
dolgainkat, mert van miről beszélni, erre nem kap választ. Mert akkor igazából miért is
képviseljük, és mire is van szükség ebben a megyei nemzetiségi önkormányzatban, ez
komolyan megkérdöjeleződik.

Pilsits Mária ké viselő

Arra a levélre reagálva az ülésen eldöntöttük, hogy a következö ülés mikor lesz.

Pa rits Marianna ké viselő

De én nem kaptam erröl értesítést, tehát, ha a Tolnai nemjön el a gradistyei ülésre, akkor én
erröl nem tudok. Nyilván vissza lehet dobni a labdát, Mariann, meg lehetett volna kérdezni,
jogos, de én is elnök vagyok Kópházán, és nálunk ez másképp működik, mivel nekem fontos,
hogy mindannyian ott legyenek, és csak nagyon kivételes esetben hiányozzon valaki, mert
hogyha döntést hozunk, akkor igenis mindenki egyenlően legyen annál a döntésnél.
Ez a felmondó levél előtt volt, rögtön az én megjegyzésem, vagy kérésem után írt ő pár nappal,
úgy kezdte, hogy csatlakozom Mariann leveléhez, és szeretném, ha néhány dologban
összeülnénk, és beszélnénk az elkövetkezendő két hétben. Ez volt a levél.

Koloszár Ish^án a köz űlés elnöke

De ez után volt ülés augusztus 24-én, amire a meghívót megkapta.

Pilsits Mária ké viselő
Igy van, augusztus 24-én volt ülésünk.

Pa rits Marianna ké viselő
De találkozhattunk volna nem formálisan is.



Pilsits Mária ké viselő

Na de akkor nincs értelme, mert döntést nem hozhatunk. Tehát, ha informálisan találkozunk,
akkor csak beszélgetünk. Mert akkor az nem testületi ülés.
A levélröl az augusztus 24-i testületi ülésen beszéltünk, erről vanjegyzőkönyv is.

Pa rits Marianna ké viselő

Es mi volt a népszámlálással kapcsolatos felvetésével?

Pilsits Mária ké viselő

A népszámlálás témakörében eljött Szolga Józsefegy tájékoztatót tartani.
Ismertetem az augusztus 24-i ülésjegyzökönyvéböl az Egyebek napirendi pontnál leírtakat:
Pilsits Máría mondta: A legfontosabb napirendi pontunk az egyebekben, hogy határozzuk meg,
hogy a legközelebbi ülésünk mikor lesz. Két képviselőtársunk írt egy levelet, én is kaptam
belöle, és én reagáltam a levélre, amely szerint a májusi ülésen nem döntöttük el, hogy mikor
lesz a következő közgyűlésünk. Hát eldöntöttük, meg lehet nézni a jegyzőkönyvben. Én azt
válaszoltam, hogy sajnos arról én nem tehetek, hogy ők nem vettek részt az ülésen, illetve nem
érdeklődtek, hogy mikor lesz a legközelebbi ülés. Most akkor kérem a képviselőtársakat, hogy
adjanakjavaslatot, hogy legközelebb mikor kellene találkoznunk.

Koloszár István mondta: A másik gondjuk az volt, hogy az ülések napközben vannak. Ezt ők
tudták, amikor képviselök lettek. Voltak olyanjavaslatok, hogy 16. 00 óra után, meg este, meg
másnap, jó hogy nem szombaton vagy vasámap akamak ülést tartani. Nem tudom, ezt hogy
gondolják, hogy itt este hatkor lehet ülést tartani, mikor bezár az épület. Én itt vagyok már 15
éve, és ez mindig így volt. Volt, akinek sajnos el kellett menni, vagy hogy nemjelent meg egy
évben egyszer sem, de hát akkor az elején tisztázni kell, hogy én mit vállalok, hogy el tudok-e
jönni, vagy nem tudok eljönni. Ha valaki nem tud soha eljönni, akkor mondjon le és küldjenek
mást helyette. En arra emlékszem, hogy 2007-ben itt döntöttük el, hogy ezentúl mindig egy
órakor, vagy háromnegyed egykor jövünk össze. Nem nekem kell elmondani, hanem önekik
kell utána érdeklödni, hogy mégis mi volt az ülésen. Szóval én magamból indulok ki, ha én
valamit vállalok, akkor azt megpróbálom úgy vállalni, ahogyan esküt tettem. Nekem van egy
javaslatom a következő ülésre: 2022. 10. 12.

Pa rits Marianna ké viselő

De erről se kaptam értesítést, ez csak ajó szándékon múlik szerintem.

Pilsits Mária ké viselő

Folytatom az előzöjegyzőkönyv tartalmának ismertetését:

Pilsits Máría mondta: Martinschich Balázs képviselő levelében volt olyan észrevétel, hogy baj
van a Gradistyei Egyesülettel. Az én véleményem az, hogy a Gradistyei Egyesület ügyeivel
kapcsolatos kritikát elsösorban az egyesület tagjajelezhet az elnökség felé és a közgyűlés felé,
mármint az egyesület elnöksége felé és a közgyűlése felé. Szerencsére négyen itt vagyunk
képviselők, akik a Gradistyei Egyesület listájáról kerültünk be a megyei közgyűlésbe. Mi ezt
jelezhetjük a mi egyesületünk elnökségének, hogy gondok vannak, de nem tudom, milyen
gondok vannak, mert énhozzám mint egyesületi taghoz nemjutott el seinmiféle gond, meg nem
tudok semmiröl, hogy gond lenne. Képviselötársunk, aki tudtommal nem elnökségi vagy nem
egyesületi tag, akkor milyenjogon kritizálja a megyei közgyűlésben a Gradistyei Egyesületet.
Ráadásul a megyei közgyűlésben két elnökségi tag is van, Koloszár István, mint elnökségi tag,
és Tolnai József, mint a pénzügyi bizottság elnöke, tehát, ha ők nem tudnak olyan gondról, ami



a Gradistyei Egyesületben van, akkor nem tudom, hogy a képviselőtársunk milyen
információkhozjutott, és hogyan kritizálhatja ezt az egyesületet.
Ügyhogy én úgy gondolom, mi mindig részt vettünk mindenféle ülésen, ahova meghívtak, én
mindig elmentem, és én úgy tudom, hogy mindent meg szoktunk beszélni. Es az elnök úr
mindig be szokott számolni. Minden év febmárjában szoktunk találkozni, és azon kívül
negyedévenként az elnökség össze szokott ülni, és meg szokta beszélni a teendőket. Sőt, akkor
meg szoktuk beszélni az abban az évben lévő zarándoklatokat, programokat, amin részt is
vettünk. És én ezzel így lezártam ezt a témát.
A következő téma a népszámlálás. Én voltam országos horvát közgyűlésen, ahol elhangzott,
hogy nagyon oda kell figyelniük a horvát helyi nemzetiségi önkormányzatoknak. A
népszámláláson október 16-ig lehet majd online kitölteni a népszámlálási ívet, általában a
népszámlálásoknál a 70% már online módon történik. Mire a számláló biztos megy, arra már
nagyon sokan online megcsinálják, és ezt kell nekünk horvátoknak kiaknázni, tehát minden
hefyi önkonnányzatnál oda kell menni a polgármesteri hivatal jegyzőjéhez. Ő tudja, kik a
számlálóbiztosok. Kell keresni valakit, aki odamegy azokhoz az emberekhez, akik eddig is
horvátnak regisztrálták magukat, és azoknak megcsinálja az online népszámlálást. Mindenki
kap egy levelet a népszámláláskor, és abban van egy kód. Ezt szeptember végén kapja meg
mindenki. Az idös emberekre oda kell figyelni, mert azoknak meg tudjuk csinálni. Oda kell
figyelni, hogy 25 fő alatt nincs horvát nemzetiségi önkormányzat.
Négy kérdés lesz, ami a fontos, de abból kettő lesz az, ahol a nemzetiséget fogják számolni.
Tehát az egyik kérdés: melyik nemzetiséghez tartozik. A másik kérdés, hogy még más
nemzetiséghez is tartozol? Mert lehet olyan is. Harmadik kérdés az anyanyelv kérdése, a
negyedik, hogy beszél-e más nyelven is.

Ennyi volt ez a jegyzőkönyv. Tehát mmdenröl beszéltünk. Ezt a levelet kitárgyaltuk. Szóval
azért nem érzem én magam bűnösnek. És akkor még, hogy hozzá tegyem, Szolga Józsefurat is
idehívtuk, a parlamenti képviselönket, ö is tartott tájékoztatót személyesen a képviselöknek,
sőt, meghívtam az elnököket is, hogy azok is részt vegyenek. Meg még akkor mondjam azt is,
hogy vettem azt a fáradságot, mint megyei képviselő, hogy elmentem egyik este Kimlére, ahol
három elnöknek tartottam a népszámlálásról tajékoztatót, de ugyanúgy elmentem
Fertőhomokra, elmentem Sopronhorpácsra, elmentem Undra, sőt, még a hidegségi mintalevelet
is elküldtem minden gradistyei önkonnányzatnak, aki azon a néven indult. Ennyi. Én nem
érzem magam bűnösnek.

Pa rits Marianna ké viselő

Ezeket az információkat is megkaphatnánk, hogy hol voltam, mit tettem, kit értesítettem.

Pilsits Mária ké viselő
Ez is le van írva a két ülés közötti beszámolóban, amely megjelenik ajegyzőkönyvben. A két
ülés közötti programokat mindig leírjuk.

Pa rits Marianna ké viselő

Az a baj, hogy a kommunikációnkban a támadás és a védekezés működik, és én azt gondolom,
hogy nem ez a cél, és nem is szabadnak ennek így működni. Tehát, hogy nem hibást keresek és
nem bűnöst, hanem ami le van írva, amit én jelzek, ennek jelzésértéke kell, hogy legyen, és
hogy azt kéne nézni, hogy hogyan lehetne e mentén változtatni. Ha lehet egyáltalán változtatni,
mert én azt érzem, hogy ami eddig megszokott volt, ahhoz ne nyúljunk, mert az így van, és
kész. Tehát, hogy aki valami mást szeretne, az illeszkedjen a rendszerbe, és csönd legyen.
Tehát, hogy csak zavart okoz. En ezt érzem.



Pilsits Mária ké viselő

Most a legnagyobb gond az, hogy szerdán háromnegyed egykor van az első ülés? Ez bukott ki
itt legjobban nekem. Mert nem lehet megcsinálni, mint Kópházán, hogy reggel 6-kor van ülés,
vagy este 8-kor, mert te akkor érsz rá.

Pa rits Marianna ké viselő

Nem érted a lényeget, mert nem ez, tehát ezen én már rég túlléptem.
Tehát, hogy én azt szerettem volna, hogy időben tudjak arról, és hogy ez egy emberi gesztus,
de ez csak egy mellékszál, emellett még vannak olyan dolgok, amin, én úgy gondolom, hogy
lehetne módosítani, javítani, és lehet, hogy ezt úgy is kéne felfogni, mint figyelmeztetést, mert
hogyha nem az önök korosztálya a következö képviselő, akkor ugyanezzel fognak szembesülni,
tartok tőle. Jelzem. És köszönöm a meghallgatást.

Pilsits Mária ké viselő

Az új képviselö, Payrits Luka mandátuma akkor fennáll, ugye?

Szan inédr. Vitin er Mónika irodavezető

A Győr-Moson-Sopron Megyei Területi Választási Bizottság hétfön ült össze és hozott
határozatot az új képviselő mandátumáról, ez a határozat csütörtökön, azaz holnap leszjogerős.

Payrits Marianna távozott.

Pilsits Mária ké viselő

En nem tudom, én nem érzem magam bűnösnek. Ö azt szeretné, hogy este hatkor meg négy
órakor legyen ülés. Ti el tudtokjönni? Nem tudtok. Ez az épület zárva van. Ha ővele leulökrx
időpontban, nem testületi ülésre, én ezt tudom, övele nemjutok se előre, se hátra.
Egy éve volt utoljára ülésen, szóval ő mikor ezt elvállalta, akkor sajnos nem tudta, hogy mit
vállal. Kópházán reggel 6-ra, meg este 8-ra teszik az ülést, mert ő akkor ér rá.
Mi mindent megpróbáltunk. Volt kihelyezett ülésünk Kimlén, nem is egyszer, mikor az iskola
volt gondban, de nem működik így. Hát most melyik hivatali dolgozót kötelezed, hogy plusz
órákat töltsön a nemzetiségi ülésekkel. Én önkéntes vagyok, nem kapok tiszteletdíjat, meg
semmit. Na, de mástól ezt nem követelheted. Szóval, ezt ők nem veszik észre.
Azt meg kikérem magamnak, hogy leidősözzenek. 68 éves vagyok. Korábban a kimlei Mici
néninek meg nekem is mondta Payrits Ferenc azt, hogy ti matuzsálemek vagytok, tűnjetek el.
Erre azt feleltem neki, hogy ha a Micike nincs Kimlén, akkor ma ott nem beszélnének horvátul,
és nem lennének ezek az évfordulók se, mert emberfiiggö az egész.

dr. Malomsoki István "e ző

En dolgoztam kistelepülésen jegyzöként és ott is voltak nemzetiségi önkormányzatok. Én azt
gondolom, hogy ilyen nemzetiségi törvénnyel a háta mögött egyetlen magyarországi
nemzetiség sem engedheti meg magának a széthúzást.

Pilsits Mária ké viselő

En mindent megpróbáltam és nem érzem magam bűnösnek.

Takács Jánosné

Azért ök se voltak a helyzet magaslatán és nem érdeklődtek semmiről.
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Koloszár Ish^án a köz űlés elnöke

A két megyében olyan háború van, hogy ők mind kiléptek, aztán most vissza akamakjönni.

Pilsits Mária ké viselő
A legközelebbi ülés mikor legyen?

Koloszár István a köz űlés elnöke

Javasolom, hogy 2022. november 23-án 12.45-kor legyen a Pénzügyi Bizottság, 13. 00-kor
pedig az ülés.

A képviselők egyetértettek ajavaslattal.

Az egyebek napirenddel kapcsolatosan egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Koloszár István a köz űlés elnöke
Az ülésen történt megjelenést megköszönte, majd az ülést bezárta.
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